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Úgy néz ki, lőttek a Fő 
téri kupakgyűjtő szívnek, 
ezáltal a nem közvetlen 
jótékonyság egyik lelki 
és környezetvédelmi ol-
dalról is hasznosnak tűnő 
formájának. Tapolcán 
is jól működött, hiszen 
sok segítségre szoruló 
személy, család számára 
nyújtott –ha nem is túl 
bőkezű-, de értékelhető 
segítséget. Az ok, hogy 
június 30-tól befejezik a 
felvásárló cégek a kupak-
átvételt, mert egy uniós 
szabályozás miatt a jö-
vőben a palackokon ma-
rad a kupak és állítólag a 
feldolgozás módja is vál-
tozni fog. A műanyag ku-
pakokat egyébként koráb-
ban hulladékfeldolgozó 
cégek vásárolták fel, a 
hőre lágyuló kupakokat 
átválogatták, darálták, 
regranulálták. Az újra-
hasznosítás során pedig 
újabb műanyag tárgyakat 
készítettek belőle. Érde-
kes adat, hogy egymillió 
forintnyi adományhoz ( 
60forint/kg árral számol-
va) megközelítőleg 16 
tonna, azaz nagyjából 6 
millió darab kupakra volt 
szükség. Talán jó lenne 
helyette valami hasonló-
an jó és hasznos ötlet.
                         Töreky László

JEGYZETA viharvert „csillag” javítása

A protestáns templomok tetején a csillag a betlehemi csillagot jelképezi, ami megmutatta Jézus születésének 
helyét a napkeleti bölcseknek. Ezt a templomi díszítőelemet gyakran buzogányként is emlegetik, ami a hit erejét 
és védelmezését szimbolizálja. A napokban egy szép és látványos feladatot oldottak meg a szakemberek, hiszen 
kijavították a tapolcai protestáns templom tetején a viharvert és elferdült, instabillá vált csillagot. A magasból 
készült látványos fotókat Mayer Richárd operatőr kollégánk készítette, a munkafolyamat zavartalanságát a ta-
polcai polgárőrség biztosította a helyszínen.                                                                                                           /Töreky L./

Török Attiláné, Tapolca 
város díszpolgára, a Bár-
dos iskola nyugalmazott 
pedagógusa, a Tapolcai 
Kamarakórus karnagya 
kezdeményezésére jött 
létre az elmúlt években a 
“Viva La Musica – Nyár-
köszöntő Kórusmuzsika 
a Járdányi Pál Zeneiskola 
udvarán” elnevezésű ren-
dezvény.  

A kulturális esemény  több 
színvonalas tapolcai gyer-
mek és felnőtt énekkar 
produkcióin, az igényes 
kórusmuzsikán, a szép 
dalokon túl, ez év június 
14-én, csütörtökön Zsóka 
néni búcsújáról, szemé-
lyének, munkásságának 
elismeréséről, megbecsü-
léséről is szólt. A népsze-

rű művészeti eseménynek 
hagyományosan a Járdá-
nyi Pál zeneiskola főbejá-
rata előtti udvar adott ott-
hont, ahol a Sellyei-Cseh 
Ágnes karnagy vezette 
Bárdos Lajos Általános Is-
kola Kicsinyek Kórusa, Ki-
rály Eszter vezényletével a 
Bárdos Lajos Gyermekkar, 
Török Attiláné karnagy 
vezetésével a Tapolcai Ka-
marakórus adott műsort, 
illetve vendégként, Haga 
Kálmán karnaggyal az 
élen a Tapolcai Protestáns 
Énekegyüttes és a Batsá-
nyi Kórus tagjai közre-
működtek. A kulturális 
esemény ezúttal a szép 
többszólamú énekdalla-
mok értő és színvonalas 
tolmácsolásain túl, Török 
Attiláné alapító karnagy 

visszavonulásáról, mun-
kásságának ez alkalomból 
történő méltatásáról is 
szólt. A több, mint három 
évtizede működő Tapol-
cai Kamarakórus alapítója 
ugyanis a koncert alatt ün-
nepélyesen átadta a stafé-
tabotot Haga Kálmánnak, 
a Járdányi Pál zeneisko-
la művész-tanárának. A 
hajdani tanítványai által 
szeretett és nagyrabecsült 
Török Attiláné részére 
Dobó Zoltán polgármester 
és Puskás Ákos alpolgár-
mester mondott elsőként 
köszönetet, majd egy cso-
kor virág kíséretében átad-
ták számára Tapolca város 
önkormányzata kitüntető 
oklevelét. ...Folytatás a 4. 
oldalon Nyárköszöntés dal-
lal címmel...

Elismerés és köszönet járt a Tapolcai Kamarakórus visszavonuló karnagyának

Búcsúzott a kamarakórus alapítója és vezetője Fotó: tl
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Az elmúlt napokban 
öszedőlt egy régi építésű 
ház a Nagyköz utcában, a 
Stari Kft. Sörfőzde épü-
lete előtti parkoló szom-
szédságában. Szerencsé-
re személyi sérülés nem 
történt. Úgy tudjuk, a te-
tőgerendák elöregedtek, 
elporladtak és eltörtek a 
cseréptető súlya alatt.

Puskás Ákos alpolgármes-
ter lapunknak elmondta, 
a ház tulajdonosával fel-
vették a kapcsolatot, akivel 
a helyszínen egyeztettek 
és aki ígéretet tett a ro-
mok eltakarítására. Mivel 

fennáll a további omlás-
veszély, ezért ideiglenesen 
a forgalmat is elterelték a 
fotón látható módon. Az 
összedőlt épülettel köz-
vetlen szomszédos ház la-
kójának az önkormányzat 
ideiglenes szállást biztosí-
tott, amíg a romeltakarítás 
megtörtént, illetve a stati-
kus megállapította, hogy 
az ő házrésze biztonsá-
gos-e. Puskás Ákos remé-
nyét fejezte ki, hogy az el-
következő egy-két napban 
normalizálódik a helyzet 
és visszaállítható a helyszí-
nen a megszokott forgalmi 
rend. /Töreky L./

Összeomlott egy ház Tapolcán 

A terület azóta már rendezettebb képet mutat Fotó: km

Ingatlanok optimális hasznosítása volt napirenden
Többek között tapolcai 
önkormányzati ingat-
lanok tervezett értéke-
sítése ügyében született 
döntés a június 19-i 
rendkívüli képviselő-
testületi ülésen a pol-
gármesteri hivatal ud-
vari tanácstermében.

A bizottságok támogat-
ták, majd a képviselők is 
döntő többséggel meg-
szavazták, hogy forga-
lomképessé minősítsék 
a Dobó lakótelepen a vá-
ros tulajdonában álló, (a 
Veszprémi Érsekség által 
a szomszédba tervezett 
oktatási-, nevelési intéz-
mény melletti) 1896/2 
helyrajzi számú, „kivett 
sporttelep” megnevezé-
sű, 7884 m2 alapterüle-
tű ingatlant, amelyet az 
előterjesztésben haszno-
sításra is kijelöltek. Az 
ingatlan értékét a város – 
előzetes szakértői érték-
becslés alapján- bruttó 
53 millió 721 ezer forint-
ban határozta meg. El-
hangzott, a szóban forgó 
terület csak versenyez-
tetés útján értékesíthető. 
Korábban egyeztettek a 
képviselők arról is, hogy 
az ingatlant kifejezetten 
lakóépület, illetve lakó-
park építésére adják el, 
öt éven belüli beépítési 
kötelezettséget előírva a 
legjobb ajánlatot benyúj-

tó vevőnek. Értékesítésre 
szánja az önkormány-
zat 577/3 hrsz számon 
nyilvántartott, hajdani 
Tamoil kút területét is. 
Az ingatlan értékét brut-
tó 95 millió 250 ezer fo-
rintban állapították meg, 
megszerzését versenyez-
tetésnek kell megelőznie 
és a jövőben csak keres-
kedelmi-szolgáltató léte-
sítmény céljára haszno-
sítható.
A bizottságok és a képvi-
selők támogatták egy 64 
millió forint értékű tagi 
kölcsön biztosítását a Ta-
polca Kft. részére. Előz-
mény, hogy a Tapolca 
Kft. a „Közösen Tapol-
cáért” Helyi Akciócso-
port pályázati felhívására 
2022. júniusában támo-
gatási kérelmet nyújtott 
be a „Tapolcai Malom-tó 
környezete, mint ren-
dezvénytér megújítása” 
címmel infrastrukturá-
lis fejlesztésre. A városi 
cég a helyben jóváha-
gyott támogatási kérel-
mét továbbította a Ma-
gyar Államkincstár felé, 
ahonnan megkapta a Tá-
mogatói Okiratot, mely-
ben a támogatási előleget 
62.589.317 Ft összegben 
és 100%-ban határozták 
meg. Azonban előlegként 
mindössze 15 millió 647 
ezer forint érkezett a Ta-
polca Kft. számlájára. A 

közbeszerzési eljárásban 
kiválasztott kivitelező a 
jelentős értékű beruhá-
zást 2023. május elejére, 
határidőre, jó minőség-
ben elvégezte. A teljesítés 
igazolása megtörtént, a 
számlát kiállították, de 
végül (gyakorlatilag for-
ráshiány miatt) nem fi-
zették ki. A tagi kölcsön 
ez esetben egy áthidaló 
megoldást jelent a 64 
milliós számla rendezése 
céljából, amelyet a pályá-
zaton elnyert pénz szám-
lára történő beérkezése 
után maximum 5 nappal, 
a Tapolca Kft-nek visz-
sza kell fizetnie az ön-
kormányzatnak. A tagi 
kölcsönt egyébként a he-
lyi képviselő-testület az 
Önkormányzati Magyar 
Államkötvénye terhére 
biztosítja – tudtuk meg.

Közel hárommillió fo-
rintot biztosított a költ-
ségvetésből a város 
képviselő-testülete a 
Dobó lakótelepi hadi-
technikai park kiállítási 
tárgyként funkcionáló 
harckocsijainak, páncél-
törő ágyúinak, illetve az 
ott lévő emlékkövek és 
emléktáblák, bazaltkő 
emlékfal északi lakta-
nyába, mint ideiglenes 
tárolóhelyre történő el-
szállítására. A szállítást 
megversenyeztették, a 
tréleres, darus munkát 
a zalaszentlászlói Két 
Tarbuza Kft nyerte el. Az 
ideiglenes helyről igen, 
de a haditechnikai és 
honvédségi emlékhely 
újbóli felépítésnek hely-
színéről még nincs dön-
tés – tudtuk meg. 
                           /Töreky L./

Szavaznak a képviselők az udvari tanácsteremben Fotó: tl
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Tapolca táji és épített, 
illetve művészek által 
megformált örökségeit 
részletesen is bemutatva, 
helytörténeti és művé-
szeti utazásra invitálta 
Németh István Péter iro-
dalomtörténész, költő a 
TÁJTÉKA sétafesztivál, 
a Veszprém-Balaton Eu-
rópa Kulturális Fővá-
rosa 2023 SÉTAPOLCA 
programjának regiszt-
rált résztvevőit június 
17-én. Nagy taps járt a 
résztvevőktől a tapolcai 
költőnek a mély szellemi 
vizeken evező, ugyanak-
kor hangvételében, stílu-
sában mesésen könnyed 
előadásért.

A hétvégén több hason-
ló ismeretterjesztő, hely-
ismereti séta is indult 
Tapolcán és környékén, 
többek között Pető Piros-
ka, Kovács Krisztina, dr. 
Décsey Sándor és Hangodi 
László vezetésével. Azok, 
akik Németh István Pé-
terrel tartottak (ezúttal 
mi is) történelmi időben 
és művészeti kitekintés-
ben is szabadon szárnyaló, 
széles spektrumú szellemi 
utazás résztvevői lehettek. 
A Fő térről, pontosabban 
a Szentháromság szobor-
tól indult a séta, amely R. 
Törley Mária Szőlőszedő 
leányánál ért véget, érint-
ve a Négy évszak szobor-
csoportot és a Batsányi 
szobrot, a napfényben für-
dő Malom-tavat, a közeli 
Szent kutat és Baumberg 
Gabriella mellszobrát is. 
Németh István Péter el-

mondta: “Az első útikalau-
zok már dicsérik a Malom-
tavat. Közülük Sághy János 
A Balaton írásban és kép-
ben című könyve Keszthe-
lyen, 1902-ben jelent meg, 
amely így ábrázolja ki-
csiny húgát: „...A városka 
közepén kis tavacska van, 
melyet magas házakkal 
építettek körül. A tó vize 
állandóan langyos. Télen 
sem fagy be. A víz hőfoka 
16 °C. A tó fenekén való-
ságos moszat-erdő van. 
(Helyesen: hínárerdő)A 
tóba a közvetlen mellette 
fakadó több forrás zajlik. 
Érdekes, hogy az egyik az 
emeletes takarékpénztá-
ri épület alól folyik ki. A 
források vize tiszta és hi-
deg. A lakosság ivóvíznek 
meríti. A tó a püspöké. 
Kellemes fürdőül használ-
ják. A tapolczaiak szintén 
sóvárognak, hogy ha ez a 
tó más kezekben volna, 
milyen fürdő válnék be-
lőle! Tapolczán született 
Bacsányi János. Az utas 
zarándokoljon el szülőhá-
zához. Egyszerű hajlék ez, 
kis kerttel, melyben for-
rások fakadnak és sietnek 
a kert alatt levő tóba...” 
Az 1960-as években Lip-
ták Gábor tudósított róla: 
“Már az Arany János utca 
8. és 10. számú házak kö-
zött magas tűzfalak lábá-
nál levezető, régi lépcső 
maga is romantikus be-
vezetője a tó partján sze-
münk elé táruló elragadó 
látványnak. Egymásra 
támaszkodó házak, ma-
gasra nyúló kőfalak, lép-
csők, boltívek és keríté-

sek veszik körül a vizet, 
melynek színén ott remeg 
a partok olasz városré-
szekre emlékeztető tü-
körképe.”1963. november 
12-én Tóth Jóska bácsiék a 
tapolcaiak nevében azzal a 
hivatalos levéllel fordultak 
a Művelődésügyi Minisz-
tériumhoz, hogy Batsányi 
János költőnk hitvesének, 
Baumberg Gabriellának 
a következő esztendőben 
szobrot szeretnének állí-
tani azon a helyen, ahol 
a Malom-tóra nyúlik le 
a Batsányi család egyko-
ri telke. A város Borsos 
Miklóst szerette volna 
megnyerni ahhoz, hogy az 
osztrák költőnő mellszob-
rát kifaragja. 1964. május 
17-én vasárnap délelőtt 
11 órakor a Kis-tó partján 
a Deme László százados 
vezényelte fúvós honvéd-
zenekar előadásában föl-
csendült a Himnusz. Az 
avató ünnepséget Marton 
László helytörténész nyi-
totta meg, Töreky László 
pedig elszavalta Batsányi 
János Baumberg Gabriel-
lához írott versét. Farkas 
Ferenc zeneszerző Batsá-
nyi versére komponált ká-
nonját a tapolcai iskolák 
egyesített kórusa adta elő. 
Bánfay Magdolna tanárnő 
volt a dirigens. A költő-
nőre ünnepi beszédében 
Keresztury Dezső emléke-
zett. Batsányi, a dunántú-
li írótársait a nyelvújítási 
küzdelmek során Linzből 
is támogatta. Kisfaludy 
Sándornak minden le-
velére válaszolt. S ahogy 
Márai Sándor szomorún 

megtapasztalta a maga 
emigrációjában: van, 
hogy nem mernek írni 
már. Himfy szintén óvatos 
barátnak bizonyult Keszt-
hely, Sümeg és Tapolca 
kies tájain… Az évszázad 
csütörtökig tart. Jaj, de 
gyönyörű film volt! 1989-
ben láttam a televízióban, 
s most újra szeretném 
nézni a képkockáit. Bő-
szoknyás lányok Bécsből, 
nékik bókoló ifjak, akiken 
jól áll az uniformis. Bál-
termek. Vadászatok. Né-
hányszor kell csak megke-
rülni e kerek tavacskát is, 
s az ember időt lép, akár 
az óra. Balogh Tibor ren-
dezte, s úgy rekesztette be 
a filmjét, hogy a tapolcai 
Malom-tónál fejeződjék 
be a történet. A díszlete-
zők kis szigetet is építet-
tek, a látvány-technikusok 
műhavat varázsoltak. Ál-
momban sem láttam ilyen 
szürrealisztikus szépség-
ben a tavacskát… 2010. 
április 23-án, amikor R. 

Törley Mária szobráról az 
Alsó-tó nyugati oldalán, a 
játszótér és a forrás között 
lehullt a lepel, előttünk állt 
egy lány, ahogyan alkotója 
képzelte s bronzba öntöt-
te. Állt asszonyos csípővel, 
a környező tanúhegyekből 
való szürke bazalt talapza-
ton. Az ölében tál, amely 
itteni fény és bazalt hője 
érlelte szőlőkkel volt teli. 
Bronzteste ragyog most 
a déli verőfényben. Ki 
és mi ő, ha nem maga az 
esszencia? R. Törley Má-
ria szerint alkotása olyan, 
mint a Szent György-hegy 
kicsiben. A 415 méter ma-
gas vulkáni képződmény 
minden szépsége, termé-
keny titka inkarnálódott 
a 120 centiméteres lény 
alakjában, a Szőlőszedő 
leányban… A Batsányi-
családnak is volt szőleje a 
Szent György-hegyen. A 
szőlő levét pedig itt itták 
az Alsó-tó partján vala-
hány ünnepen… 
                             /Töreky L./

Séta a Malom-tó értékei körül Németh István Péterrel

A fotó közepén az érdeklődők gyűrűjében Németh Ist-
ván Péter irodalomtörténész, költő                         Fotó: tl

Foltvarró klub 2016 ja-
nuárja óta működik a 
Tamási Áron Művelődé-
si Központ falai között. 
Az elmúlt időszak alko-
tói termését bemutató 
kiállításuk két hétig volt 
látható az otthont adó 
intézmény aulájában és 
kifejezetten nagy tet-
szést aratott a látogatók 
körében. Az idei tárlat 
különlegességei a művé-
szi igénnyel varrt, rend-
kívül szép ágytakarók 
voltak.

A Vassné Sárossy Gabri-
ella vezetésével működő 
klub tagjai június 6-án 
nyitották meg közös kiál-
lításukat, hogy bemutas-
sák mindazokat a kreatív 
értékeket amit az elmúlt 
időszakban teremtettek, 
illetve népszerűsítsék a 

szakköri keretek között 
folyó munkát. A megnyi-
tón Barczáné Tóth Bog-
lárka a TÁMK igazgatója 
azt mondta, a klub iránti 
érdeklődés, a csoport ak-
tivitása az elmúlt hét év-
ben nem lanyhult, egyre 
többen érdeklődnek tevé-
kenységük iránt. – Min-
den amit itt a kiállításunk 
láthatunk, legyen az tás-
ka, ágyterítő, asztalterítő, 
füzetborító, vagy éppen 
egy asztaldísz, pénztárca 
- játékosságot, boldogsá-
got, életörömet sugároz. 
Azt azonban nem szabad 
elfelejteni, hogy a foltvar-
rás az egyik legbonyolul-
tabb, anyag és időigényes 
varrási eljárás, amely nem 
egyszerűen csak egy hob-
bi, hanem valódi szenve-
dély, amit csak szívvel-lé-
lekkel, elhivatottan lehet 

csinálni. Erre szép példa 
mostani kiállításunk – fo-
galmazott az intézmény-
vezető. Vassné Sárossy 
Gabriella klubvezető, aki 
bemutatta a kiállított tár-
gyak alkotóit, a foltvar-
rás eredetéről is beszélt a 
megnyitóra érkezett szép-
számú közönség előtt. 
Elmondta, valamikor a 
szükség és a szegénység 
hívta életre a foltvarrást, 
amely az anyagok újra-
hasznosításának korabe-
li kézműves technikája 
volt. Később a varrógépek 
megjelenése tette köny-
nyebbé és gyorsabbá a 
munkát. – A foltvarrás 
ma már több mint var-
rás, több, mint technika 
és több mint kézimunka, 
vagy a szabadidő hasznos 
eltöltése. Tulajdonkép-
pen egy életforma, amely 

nem más, mint a tűbe zárt 
szeretet. Minden egyes 
alkotásunkban ott van 
a szeretetünk, mindent, 
amit itt kiállítottunk má-
sok örömére készítettük, 
hogy gazdagítsuk, épít-
sük, szépítsük vele kör-
nyezetünket. A foltvarrás 
közösséget teremt és lé-
lekgyógyító hatása is is-

mert. Aki egyszer tűt vesz 
a kezébe és belekóstol, 
biztosan nem fogja tudni 
abbahagyni – méltatta a 
tevékenységet a vezető. 
Farkas Mihály, a Járdányi 
Pál Zeneiskola tanárának 
gitárjátéka adott kellemes 
klasszikus hangulati alá-
festést a foltvarró kiállítás 
megnyitójának. / tl/

A foltvarrás mint “tűbe zárt szeretet és életforma”

Vassné Sárossy Gabriella: Minden munkánkkal gaz-
dagítjuk, építjük környezetünket                            Fotó: tl
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...folytatás a címoldalról... 
A meglepett Zsóka nénit, 
Király Eszter, a Bárdos 
iskola pedagógusa, a Bár-
dos Lajos Gyermekkar 
karnagya meleg szavakkal 
méltatta. – …Munkássá-
goddal megteremtetted 
Tapolca kulturális arcu-
latát. Közvetlen szervező 
munkád által több gene-
rációnyi, zenéhez értő, 
zenét kedvelő, kottát ol-
vasni és írni tudó nemze-
déket nevelt ki ez a város. 
Megteremtetted a lehető-
ségét annak, hogy ezt a 
tudást később tanítványa-
id az iskolából kikerülve 
is gyakorolhassák… Kül-

detésed teljesítetted, s mi 
itt vagyunk….- fogalma-
zott Király Eszter, aki kö-

szönetet mondott a nyár-
köszöntő kórusmuzsika 
hangszeres közreműkö-

dőinek és műszaki segí-
tőknek is, többek között 
Egyedné Somogyi Haj-
nalkának, Király Emőke 
Máriának, a Balikó há-
zaspárnak, illetve a Jár-
dányi zeneiskolának és a 
Bárdos diákjainak. A Ta-
polcai Kamarakórus eb-
ben a formációban, tehát 
Török Attiláné karnagy 
vezényletével, utoljára 
adott műsort, megaján-
dékozva a hálás közönsé-
get Bárdos Lajos, Kodály 
Zoltán, Farkas Ferenc 
műveivel és többek kö-
zött Wolfgang Amadeus 
Mozart feldolgozásokkal 
is. /Töreky L./

Nagy népszerűségnek örvendett idén is a tapolcai kóru-
sok nyárköszöntő műsora a zeneiskola udvarán Fotó: tl

Növendék-tanár ze-
nei előadásokkal, bi-
zonyítványosztással és 
a legjobb teljesítményt 
nyújtó tanulók elisme-
résével, jutalmazásával 
hivatalosan is lezárult a 
2022/23-as tanév a Ta-
polcai Járdányi Pál Ze-
neiskola Alapfokú Művé-
szeti Iskola növendékei 
számára a Tamási Áron 
Művelődési Központban 
június 9-én. A művé-
szeti iskola a 2022/23-as 
tanévet 340 beiratko-
zott növendékkel kezd-
te meg és hasonlóan az 
elmúlt évek gyakorlatá-
hoz, négy tanszakot mű-
ködtetett és ugyanannyi 
tanszakvezető segítette 
az iskolavezetés munká-
ját. Az intézményvezető 
szerint a zeneiskola elé-
gedett lehet, hiszen céljai 
teljesültek, eredményes 
tanévet zárhat.

Péni Béla igazgató a Him-
nusz elhangzását követő-
en a jelenlévő pedagógu-
sok, szülők és zeneiskolai 
növendékek előtt fogal-
mazta meg gondolatait. 
Köszönetet mondott a ta-
nulóknak, tanáraiknak és 
a szülőknek egyaránt, de 
számokban és zenei ver-
senyeredményekben is 
bemutatta a tanév törté-
néseit. Elhangzott, a Ta-
kácsné Németh Magdolna 
vezette zongora tansza-
kon 100 fő, a Román Iván 
vezetésével működő vo-
nós tanszakon 78 tanuló, 
a Haga Kálmán vezette fú-
vós és ütős tanszakon 146 
növendék, illetve a Tóthné 
Kovács Katalin irányítá-
sával működő szolfézs 
és ének tanszakon 16-an 
folytattak tanulmányokat 

a tanévben. Megtudtuk, 
a Járdányi zeneiskola nö-
vendékei számos zenei 
megmérettetésen bizo-
nyították az intézmény-
ben folyó munka ered-
ményességét. A vonós 
tanszak legjobbja Király 
Emőke volt, aki a IX. Or-
szágos Bihari János he-
gedű, gordonka és vonós 
kamarazenei versenyen 
szerzett ezüst minősítést. 
A Fúvós és ütős tanszak 
növendékei közül Király 
Alex a szombathelyi XXI. 
Sistrum Zenei Versenyen 
elért Arany Nívó díja 
mellett, Körmendi Ta-
más, Király Erik, Király 
Alex, Nagy Hiláriusz Lő-
rinc, Tóth Kristóf Szabolcs, 
Stegura Benedek (Utóbbi-
ak a Haga Kálmán Trió és 
a Haga Kálmán Kvartett 
tagjai) értek el ezüst, il-
letve arany minősítése-
ket. A szolfézs és ének 
tanszak legeredménye-
sebb tanulói Király Alex 
és Király Emőke lettek. 
Alex teljesítménye külön 
is kiemelendő, hiszen a 
közelmúltban Debrecen-

ben megrendezett XIII. 
Országos Kodály Zoltán 
szolfézs és népdaléneklési 
verseny országos döntő-
jének győztesét ünnepel-
hettük személyében. A 
tapolcai zeneiskola kama-
ra csoportjai az EmErik 
Ligeti duó (Király Emő-
ke- Király Erik), az AliEm 
Duó (Király Emőke- Ki-
rály Alex), a Twilight Trió 
(Király Alex, Nyári Anna-
bella, Pfluger Nóra) és a 
Kamara Csoport (Király 
Emőke, Király Alex, Ki-
rály Erik) sem maradtak 
eredmény nélkül, arany 
és ezüst minősítésekkel 
tértek haza a különböző 
növendékeknek szóló ze-
nei versenyekről. Tantes-
tületi dicséretben Király 
Alex és Körmendi Tamás 
részesült, az ÉV Tanulói a 
2022/23-as tanévben Ki-
rály Emőke és Király Alex 
lettek. 10 éves zeneiskolai 
tanulmányaik alkalmából 
könyvjutalmat vehetett át: 
Balikó Laura, Perger Bar-
bara, Kovács Fanni, Varga 
Júlia, Juhász Judit és Varga 
László. /Töreky L./

Péni Béla igazgató: Céljaink teljesültek, 
eredményes tanévet zárhatunk 2023-ban 

Színpadon a Haga Kálmán vezette trió: balról Nagy Hilári-
usz Lőrinc, Haga Kálmán és Tóth Kristóf Szabolcs      Fotó: tl

A Veszprém Vármegyei 
Kereskedelmi és Ipar-
kamara június 8-án tar-
totta hagyományos tan-
évzáró ünnepségét. Az 
eseményen a szakképzés 
helyzetének áttekintése 
mellett, a kiváló tanulók, 
oktatók, felkészítő taná-
rok, duális képzőhelyek 
és pályaorientációs fel-
adatokat segítő pedagó-
gusok elismeréseket ve-
hettek át.

A megyéből az országos 
szakmai versenyeken 21 
tanuló ért el kiemelkedő 
sikereket. A verseny or-
szágos döntőjén 6 tanuló 
végzett dobogón, köztük 
központifűtés- és gáz-
hálózat rendszerszerelő 
szakmában 1. helyezést 
ért el: Gál Richárd Dávid, 
a Széchenyi István Baptis-
ta Technikum, Szakképző 
Iskola és Gimnázium ta-
nulója. Teljesítményüket a 
kamara ajándékutalvány-
nyal és emléklappal díjaz-
ta. A kamara az első, má-
sodik és harmadik helyen 
végzett tanulók oktatóinak 
felkészítő munkáját – a 
fenntartókkal kötött meg-
állapodás alapján – pénz-

jutalommal és oklevéllel 
díjazta. Tapolcáról Csiz-
madia László, a Széchenyi 
István Baptista Techni-
kum Szakképző Iskola és 
Gimnázium oktatója kapta 
meg az elismerést.
Az intézmények javaslata 
alapján az “Az Év Tanu-
lója” kamarai díjat tapol-
caiként Győri Barbara, a 
Széchenyi István Baptista 
Technikum, Szakképző 
Iskola és Gimnáziumának 
vendéglátásszervező tanu-
lója vehette át.
A Veszprém Vármegyei 
Kereskedelmi és Iparka-
mara hetedik alkalommal 
azokat az iskolai oktatókat 
is elismerésben részesítet-
te, akik több éve foglal-
koznak tanulóképzéssel, 
és áldozatvállalásukkal, 
színvonalas munkájukkal 
hozzájárulnak a vármegye 
szakembereinek kinevelé-
séhez.
Idén öt iskolai oktató része-
sült “Az Év Oktatója” elis-
merésben és pénzjutalom-
ban, köztük Nagy László, a 
Széchenyi István Baptista 
Technikum, Szakképző Is-
kola és Gimnázium oktató-
ja. /tl, fotó: kamara/

Kamarai díjak széchenyis 
tanároknak, tanulóknak

Nagy László szaktanár (jobbról) átveszi az Év Oktatója díjat

Nyárköszöntés dallal
Zsóka néni 
szerepét a 
Tapolcai
Kamarakórus élén
Haga Kálmán
művész-tanár
veszi át
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Kilenc-tíz évesen édes-
apja, Peszleg Gyula taní-
totta meg a játék alapjai-
ra, majd 10-18 éves kora 
között versenyszerűen 
sakkozott Paréj József 
irányítása alatt Tapol-
cán. Az intenzív verseny-
sakkal eltöltött évek 
után neveléstudományi 
diplomát szerzett és ma 
már a sakk készség- és 
képességfejlesztő hatását 
népszerűsíti a világban, 
iskolákban, képzéseken 
és konferenciákon egy-
aránt.

2015-ben elvégezte Polgár 
Judit: A tehetség fejlesztő 
sakk, mint oktatási esz-
köz – pedagógusoknak 
szóló programját, majd 
2017-ben az Európai Sakk 
Unió sakktanári képzését. 
2018-ban kilátogatott a 
világ legrangosabb nem-
zetközi konferenciájára, 
a Londoni Sakk Konfe-
renciára, ami évről évre, 
a sakk oktatásban betöl-
tött szerepét vizsgálja kü-
lönböző nézőpontokon 
keresztül. Személyes éle-

tének egy szép fordulata, 
hogy a versenysakkban 
eltöltött évek, a pedagó-
gia diploma és sakktanári 
képzések kombináció-
jával egy olyan speciális 
tudásra tett szert, amire 
Angliában is felfigyeltek. 
2019-től már ő szerve-
zi ezeket konferenciákat 
és az Európai Sakk Unió 
sakk tanári képzéseit – 
tudtuk meg.Ugyanakkor 
társszerzője a “Stratégiai 
játékok a sakktáblán” ta-
nári kurzusnak, ami azt 
a módszertant adja át a 
sakkoktatóknak, amivel a 
sakk iránti kedvet és ér-
deklődést ébreszthetik fel 
a tanulóikban. – A sakk 
komplex szabályrendsze-
re sokakat eltántorít és 
hamar feladják a játékkal 
való ismerkedést, ezért 
érdemesebb egyszerű 

stratégiai játékokkal és 
feladványokkal kezde-
ni, hogy megalapozzuk 
a sakk megtanulásához 
vezető utat és fenntart-
suk a tanulók motivá-
cióját. Ezek, a sakkhoz 
képest egyszerűbb játé-
kok ugyanolyan kihívást 
és mentális stimulációt 
nyújtanak, élménysze-
rűbbé és változatosabbá 
teszik a tanulási folyama-
tot – állítja. Brigitta 8 éve 
foglalkozik általános is-
kolás korú gyerekekkel és 
használja a sakkot képes-
ségfejlesztő eszközként. 
Iskolákban tanít, de van-
nak magántanítványai is 
és egy Hong Kong-i sakk-
iskola gyerekeinek online 
órákat is tart. Azt mondja, 
a képességfejlesztést tart-
ja szem előtt, hiszen a cél 
nem a következő világ-
bajnok kinevelése, hanem 
a gyerekek intellektuális, 
érzelmi és szociális kész-
ségeinek fejlesztése. – 
Fontos megemlíteni, hogy 
a sakkra általában egyéni 
sportágként tekintenek, 
de a sakkozás fontos szo-

ciális készségeket is fej-
leszt. Mindig ösztönzöm 
a tanítványaimat, hogy az 
osztálytermen és a sakk-
órákon kívül is játsszanak 
egymással. Barátokkal, 
szülőkkel, nagyszülőkkel, 
bárkivel, mert játszani jó. 
Igazából bármit, legyen az 
sakk, bármilyen társas-, 
tábla-, vagy kártyajáték, a 
lényeg a minőségi időtöl-
tés és élmény, amire egész 
életünkben jó szívvel em-
lékszünk, amik elmélyítik 
a baráti és családi kapcso-
latokat és segítenek a men-
tális egészségünk megőr-
zésében. Ezt a szemléletet 
otthonról hozom, ahol 
mindig nagy szerepe volt 
a közös játéknak és a mai 
napig a családi vagy baráti 
összejöveteleken mindig 
előkerül valamilyen játék 
amikor együtt vagyunk. A 

fiatalok oktatása mellett, 
az időskori elmagányoso-
dással és a demenciával 
küzdő emberek megsegí-
tésére létrejött egyik jó-
tékonysági szervezetnél 
is heti rendszerességgel 
önkénteskedik, játékklu-
bot vezet. A Tapolcáról 
indult Peszleg Brigitta azt 
vallja, hogy a sakk egy 
határokon átívelő közös 
nyelv, ami kortól és nem-
től függetlenül játszha-
tó, oktatási eszközként 
használva pedig hatékony 
készség- és képességfej-
lesztő szerepet tölt be. – 
A sakk által megszerzett 
tudást az élet számos te-
rületén alkalmazhatjuk 
sikeresen és ha csak a 
legutóbbi példát nézzük, 
hogy milyen kompetenci-
ákra tettem szert a sakko-
zással eltöltött évek alatt 
és segítettek a 2023-as 
konferencia megszerve-
zésénél, akkor a követke-
zőket tudnám felsorolni: 
kooperáció, kommuniká-
ció, kreativitás és kritikus 
gondolkodás. Fontos volt 
számomra egy logikus, át-
látható struktúra felépíté-
se, ami nem csak a szerve-
zési folyamat egészét tette 
átláthatóvá, de kiemelte a 
részleteket is. A sakk cél-
orientált stratégiai gon-
dolkodást épít ki az embe-
ri agyban, ami segített az 
elérendő cél meghatározá-
sában és az ahhoz vezető 
helyes út lépéseinek felis-
merésében, megtételében. 
Az élet számos akadályt 
gördít élénk, de a sakk ál-
tal megszerezhető elemző 
képesség segít, hogy több 
szempontból megvizs-
gálva hozzuk meg a dön-
téseinket és probléma-
megoldó gondolkodással, 
hozzáállással, (a problé-
mák előli elmenekülés 

vagy szőnyeg alá söpré-
se helyett), a megoldás 
megtalálására irányítsuk 
a fókuszt. – Amikor arról 
beszélgetünk a gyerekek-
kel, hogy mire tanítja őket 
a sakk, nagyon okosan a 
következőket fogalmaz-
zák meg: mindig tanulunk 
valamit a hibáinkból, tü-
relmesnek kell lennünk 
magunkkal és másokkal 
szemben, a lépéseink-

nek következménye van, 
amiért vállalnunk kell a 
felelősséget, mindig kell, 
hogy legyen egy tervünk, 
figyelembe véve az ellenfél 
tervét is, meg egy B és C 
is, ha az előzőek nem sike-
rülnek. A sakk által meg-
szerzett gondolkodásmód 
közvetetten átsegíthet az 
élet kihívásain, hiszen a 
mindennapi problémák 

megoldásához biztosít 
ösztönösen és tudatosan 
használható módszertant. 
Éppen ezért nem véletlen 
az sem, hogy a világ szá-
mos országában gondol-
ják úgy a szakemberek, 
hogy a sakkot, mint kész-
ségfejlesztő eszközt iskolai 
keretek között is érdemes 
oktatni. A világ megválto-
zott, a telefon, az internet 
és a közösségi média felü-

letek nem éppen az elmé-
lyült koncentrációt segítik 
kialakítani a gyerekekben 
és ma már nem megszo-
kott karácsonyi ajándék 
a sakktábla. A sakkjáték 
gyakorlása azonban hasz-
nos eszköz, hiszen végső 
soron a kritikus gondol-
kodást, az életben való 
eligazodást, az érvényesü-
lést segíti. /Töreky L./

“A sakk megtanít, hogy mindig legyen egy B, majd C és D tervünk is”

A tapolcai születésű és kötődésű Peszleg Brigittát a sakk Angliába is elkísérte    Fotó: h.f.

A sakkoktatás egyszerűbb játékkal is megkezdhető

Brigitta fjú sakkozóként a nyolcvanas években
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A Veszprém-Balaton 
2023 EKF projekt által 
is támogatott kulturális 
rendezvénysorozat első 
napjának programjait 
sajtótájékoztató, majd a 
hivatalos megnyitó előz-
te meg június 14-én, csü-
törtökön. 

A házigazda Bartunek 
Katalin, a Csigó Art Pont 
2023 művészeti vezetője 
volt, de megszólalt Rost 
Andrea operaénekes, Má-
csai János zenetörténész 
és Gábor Áron festőmű-
vész is. A megnyitón 
Navracsics Tibor terület-
fejlesztési miniszter, a tér-
ség országgyűlési képvise-
lője is részt vett és méltatta 
az EKF jelentőségét, a tér-
ség szépségeit, a kultu-
rális helyszínt, illetve a 
támogatott összművészeti 
rendezvénysorozatot. A 
kulturális események a 
Nyitott műtermek nem-
zetközi kitekintéssel-cí-
mű kiállítással, majd Rost 
Andrea koncertjével in-
dultak és egészen októ-

ber végéig kínálnak nívós 
programokat a különböző 
művészeti ágak iránt fo-
gékony közönség számára 
a Gyulakeszi Csigó Ma-
lom műemléképület falai 
között. Elhangzott, idei 
évi események október 
végéig tartanak, az első 
koncerten a születésnap-
ját ünneplő Rost Andrea 
lép fel. Nagy Krisztián a 
VEB 2023 projekt mene-
dzsere az újságíróknak 
az EKF azon régiós mű-
vészeti projektjét mutat-
ta be, amelynek része a 
Csigó Art Pont. Hangsú-
lyozta, hogy a VEB 2023 
Kultháló Program célja 
azokat az alkotóközössé-
geket bemutatni, amelyek 
azon vannak, hogy a ré-
giót a kortárs művészetek 
egy lehetséges hátországa-
ként mutassák be, illetve 
segítsenek láthatóvá tenni 
az itt fellelhető értékeket. 
Nem a művészet végter-
mékeit szeretnénk fókusz-
ba helyezni – hangsúlyoz-
ta – hanem az azokhoz 
vezető utakat, a feltéte-

leket, amelyek segítenek 
közelebb kerülni a kortárs 
művészetekhez – fogal-
mazott az EKF projekt-
menedzser.
Rost Andrea Kossuth-, 
Prima Primissima és 
Liszt Ferenc-díjas magyar 
operaénekes, érdemes 
művész elmondta, hogy 
évek óta ismerik egymást 
a házigazdával, Bartunek 
Katalinnal, hiszen ko-
rábban is gyakran járt a 
Káli-medencében és vásá-
rolt is a Csigó Malomban. 
Szerinte nem csak a tárgyi 
szépségek, hanem az em-
beri kötődések is erősek 
ezen helyszínen. – Sok 
művész, gondolkodó em-
ber él nyaranta itt a Ba-
laton környékén, akikkel 
nagyon jó beszélgetni. Az 
általam képviselt opera 
összművészet, amelybe a 
zene és a még sok más be-
letartozik. Akik ide jön-
nek a Balaton-felvidékre, 
azok nagyon nyitottak a 
kultúrára és most gazda-
gabbak lehetnek mind-
azzal, amit ez a hely ad 
számukra – vélekedett a 
művésznő.
Mácsai János zenetörté-
nész többek között arról 
beszélt, hogy fontos az 
egyes zeneműveket bemu-
tatni előadás előtt. Méltat-
ta a Csigó Malmot, mint 
fogalmazott, idén is ma-
gasra tette a mércét a hely, 
de a környék is rendkívül 
gazdag művészeti progra-
mokban. A zenetörténész 
rámutatott, a közönség 
nem csak budapesti mű-
vészeket szeretne látni, 
hanem helyieket is, ezért 
különösen örvendetes, 
hogy már tavaly is sikerült 

helyi, környékbeli művé-
szeket bevonni a prog-
ramokba. Gábor Áron 
festőművész, a Csigó Ma-
lom Kulturális és Művé-
szeti Központ Alapítvány 
képzőművészeti kurátora 
személyes kötődéséről is 
szót ejtve elmondta, hogy 
több, mint három évtize-
de Badacsonyban hozta 
létre műtermét. – Itt a 
Csigó Malomban a kon-
certeken, a kiállításokon 
a művészek és a közönség 
közti távolság megszűnt 
létezni. Lenyűgöző és 
meghatározó volt ez a ta-
pasztalat számomra, ami-
kor több, mint harminc 
évvel ezelőtt itt jártunk– 
fogalmazott Gábor Áron. 
Szólt arról is, hogy az 
észak-olaszországi Villa 
Bienerben mennyire ha-
sonló tevékenység folyik, 
mint a Csigó Malomban, 
ezért hozták létre a kap-
csolatot a két távoli hely 
között. Dr. Navracsics 
Tibor miniszter, a térség 
országgyűlési képvise-
lője többek között arról 
beszélt, hogy az Európa 
Kulturális Fővárosa pro-
jekt tervezésekor már a 

célok közé tartozott, hogy 
ne csak Veszprém pályáz-
zon, hanem az a térség 
is, amelyhez ezer szálon 
kötődik Veszprém és a 
veszprémiek. – Meggyő-
ződésünk, hogy a kultúra 
nem pusztán a szabadidő 
minőségi eltöltésének 
eszköze, hanem egy olyan 
hatalmas potenciál, amely 
térségeket emelhet fel, 
amelyre gazdasági mo-
dellt lehet építeni, amely 
aztán munkahelyeket 
teremt, jólétet növel, kö-
zösségeket hoz létre és vé-
gül mindenki jól jár vele, 
később 2024-ben, 25-ben 
és 26-ban és azon túl is. 
Navracsics Tibor a már 
mérhető eredmények kö-
zött megemlítette, hogy 
Veszprém idegenforgal-
ma az EKF hatására 60 
százalékkal nőtt a külföldi 
turisták által eltöltött ven-
dégéjszakák tekintetében, 
a belföldi pedig 117 szá-
zalékkal a korábbi évhez 
viszonyítva. Köszönet 
ezért az ilyen rendezvé-
nyeknek is, mint a Csigó 
Art Pont-fogalmazott a 
miniszter.  
                           /Töreky L./

Nemzetközi kiállítással, majd nívós koncerttel indult az 
idén 10 éves összművészeti program a Csigó Malomban

Navracsics Tibor a rendezvény jelentőségét ecseteli Fotó: tl

Rost Andrea operaénekes a Csigó színpadán    Fotó: tl

Június 17-én  délelőtt, ha-
gyományosan az iskola és 
a katolikus templom falai 
között tartotta meg ez 
évi ballagási ünnepségét 
a Tapolcai Nagyboldog-
asszony Katolikus Álta-
lános Iskola. Ezúttal 14 
diák búcsúzott az egyhá-
zi fenntartású tanintéz-
ménytől.

A nyolcadikosokhoz, a 
szülőkhöz, hozzátarto-
zókhoz Csonka Nándor, 
az iskola lelki igazgatója 
szólt elsőként. Az esperes 
plébános többek között 
arra hívta fel a jelenlévők 
figyelmét, hogy a kato-
likus iskola sajátossága, 

hogy a falai között tanul-
mányokat folytató  gyere-
keknek képes célt mutat-
ni. – Egy olyan célt, amely 
bátorít, amelyet a zaklatott 
világunk sem tud megvál-
toztatni bennük: hamis 
dolgok helyett, azt ami 
szép, ami jó, és ami igaz. 
Patonai Szilvia igazgató, 
aki éppen nyolc éve kez-
dett dolgozni pedagógus-
ként, testnevelő tanárként 
az intézményben, az iskola 
egyik legszebb ünnepének 
nevezte a ballagást. – Ez az 
osztály volt az első, amely-
nek minden tanévét végig-
kísérhettem. Köszönöm 
nektek, hogy mindig mo-
tiváltak voltatok, ha tanul-

mányaitokról, vagy éppen  
iskolai rendezvényekről, 
sportversenyekről, be-
mutatókról volt szó. Úgy 
gondolom, hogy ezekben 
az években jó helyen vol-
tatok, miközben kisdiá-
kokból érett  fiatalokká 
lettetek, amely mostantól 
felelősséggel is jár, hiszen 
fontos döntéseket kell 
hoznotok… Szeretettel kí-
vánok sok sikert, későbbi 
tanulmányaitokhoz sok 
szerencsét, és a jövőben 
szép keresztény családot! 
Isten áldjon benneteket!- 
búcsúzott a végzősöktől az 
igazgatónő. A nyolcadiko-
sok a szeretet mindenha-
tóságáról szóló ballagási 

műsorral, az iskolában töl-
tött évekre emlékeztető fo-
tók kivetítésével, az isko-
lazászló továbbadásával, 
tanáraik, nevelőik számára 
átadott egy-egy szál virág-

gal, később pedig a temp-
lom bejáratánál elengedett 
lufikkal intettek jelképes 
búcsút a Nagyboldogasz-
szony iskolában eltöltött 
nyolc évnek. /Töreky L./

A nyolcadikosok, akik a templomban búcsúztak iskolájuktól

Az élet nagy kalandja kezdetét veszi                     Fotó: tl
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Sporttörténelmi pilla-
natnak lehettek részesei 
azok, akik kilátogattak a 
Tapolcai Bauxitbányász 
SE – TIAC öregfiúk barát-
ságos labdarúgó mérkő-
zésre, melynek mottója: 
“...közös múlttal, együtt a 
jövőért!” volt.

Deresedő halántékú, két,
jól elkülöníthető 
színösszeállítású mezbe 
öltözött férfiak kocogtak 
ki a kiváló minőségű pálya 
két térfelére, a bemelegí-
tést követően pedig fehér 
pólót húztak, mely a közös 
célt jelképezte. Köszöntöt-
ték egymást és a nézőket, 
majd már újra saját csa-
patuk színeiben próbáltak 
felülkerekedni a másikon, 
és a meccs végén mégis 
egymás nyakába borulva 
nosztalgiáztak. Röviden 
így is össze lehetne foglalni 
a Tapolcai Bauxitbányász 
SE és a TIAC öregfiúk csa-
patának barátságos mér-
kőzését, azonban, aki kint 
volt és csak ennyit olvas-
na, joggal lenne hiányér-
zete. Hiszen, ami a Bauxit 
Sportcentrumban történt, 
2023. június 17-én, az 
valóban sporttörténelmi 
esemény volt és olyan ér-
zelmi kitörés, melyet még 
azok is érezhettek, akik 
nincsenek szoros kapcso-

latban a sporttal. Tapolca 
két legnagyobb múlttal 
rendelkező futballcsapata, 
több korszakának képvise-
lői húztak újra focicsukát, 
hogy erősítsék a jövőbe 
vetett hitet, hogy megmu-
tassák, hogy lehet tenni 
közös múlttal, együtt a jö-
vőért. A lelátón sétálva a 
meccs előtt több kilátogató 
szurkoló is osztotta a véle-
ményt, miszerint ennek a 
meccsnek már korábban, 
10-15 évvel ezelőtt létre 
kellett volna jönnie, azon-
ban akár egymást győz-
ködve is, de megállapod-
tak abban, hogy örülni kell 
annak, hogy most létrejött. 
Mindkét klub megélt ziva-
taros és derűs időszakokat. 
Többször egyesült, meg-
szűnt, újraszerveződött, 
rengeteg névváltozáson 
ment át, de egyvalami nem 
változott: tapolcai ma-
radt és az itt élők életének 
részévé vált. A jelenlegi 
TIAC elnökség ezért érez-
te úgy, hogy összehívja e 
két csapat ikonikus focis-
táit, emblematikus koráb-
bi edzőit és felkéri őket az 
együttműködésre, mely-
nek legfontosabb elemei 
az együtt gondolkodás és 
a javító szándékú vélemé-
nyek átadása illetve a múlt 
emlékeinek felidézése. 
Hatalmas taps és tisztelet 

köszöntötte Gellei Imrét, a 
magyar labdarúgó-váloga-
tott volt szövetségi kapitá-
nyát, aki bár csupán 1 évig 
volt a MÁV TIAC egykori 
játékosa, mégis rengeteg 
élménnyel és megannyi 
életre szóló barátsággal 
gazdagodott ez idő alatt. 
A volt kapitány örömét fe-
jezte ki, hogy a mérkőzést 
megelőzően rengeteg gye-
reket látott a pályán futbal-
lozni, majd, „Hajrá, Tapol-
ca!” felkiáltását követően, 
útjára indította a labdát. A 
Gelencsér Cs., Gőcze Gy., 
Kovács Gy., Oszteman I., 
Orbán S., Szőcze Cs., Mol-
nár Zs., Albrecht T., Czanka 
D., Verebélyi J., Tóth Sz., 
Berta A., Renczes Á., Kasza 
T, Gosztola, Tóth B. össze-

állítású Bauxitbányász SE, 
Für Mihály edző vezény-
letével megkezdte a táma-
dást a Matolcsi L., Szőts 
T., Rádóczy R., Perge L., 
Rosta P., Tóth Á., Horváth 
K., Sárközi A., Simon R., 
Virág A., Csik Zs., Kocsor 
F., Mihály T., Patus F., Mu-
rai B, Barta L., Szőlősi A., 
Dencsik T, Hatvani I. név-
sorral rendelkező, Kocsor 
Ferenc által dirigált TIAC 
ellen. A trénerek vélemé-
nye szerint, a csapatok 
teljesítményén látszik az 
edzéshiány, ezen minden-
képp javítani szeretnének, 
ugyanakkor a lelkesedés 
és az elhivatottság szem-
betűnő volt, ezért mind-
két csapat elégedett lehet. 
A végeredmény: Tapolcai 

Bauxitbányász SE : TIAC 
4:1, gólszerzők: Bauxit: 
Szőcze Cs. 3, Osztermann 
1. TIAC: Rosta P. Ami 
talán az eredménynél is 
fontosabb, azok az életké-
pek, melyek a mérkőzést 
követően készültek. Mikor 
barátok, sporttársak, ellen-
felek vagy épp csapattársak 
egymás nyakába borulva, 
egymás vállát veregetve 
örültek a találkozásnak 
és annak, hogy talán ez 
egy jó kezdete, egy kiváló 
momentuma lehet annak, 
hogy a közös múlt tapasz-
talatait megosztva egy-
mással, egy sikeres jövőn 
együtt dolgozva ismét fé-
nyesen csillogjon a tapol-
cai futball immáron közös 
címere. /hg/

Igazi fociünnep a Tapolca Bauxit Sportcentrumban

A tapolcai futball múltjának jeles képviselői, egy csoportképen                       Fotó: hg

Családi nap a TIAC szervezésében

Évek óta hagyomány, 
hogy a TIAC VSE családi 
nappal zárja le az aktuális 
szezont. Idén is felejthe-
tetlen élményekkel gazda-
godtak, akik kilátogattak 
a Bauxit Sportcentrumba.

A TIAC játékosai és hoz-
zátartozóik évről évre ösz-
szegyűlnek, hogy egy jó 
hangulatú rendezvényen, 
családi nap keretein be-
lül beszéljék át az idény 
tapasztalatait, vonják le a 
konzekvenciákat. Már kora 

délelőtt érezni lehetett a 
bográcsban készülő finom-
ságok illatát, amit a lelkes 
szülők készítettek, míg a 
gyerekek az ugrálóvárban 
és a különböző ügyessé-
gi sorversenyeken, dekázó 
és 11-es rúgó versenyeken 
töltötték az időt. Ilyenkor 
a magasabb korosztályba 
tartozó utánpótlás csa-
patok tagjai segédkeznek 
az edzőknek a lebonyolí-
tásban, amit a fiatalabbak 
rendkívül élveznek, hiszen 
azok a focisták foglalkoznak 

velük, akiknek nyomdokai-
ba léphetnek. Az ebédet 
követően került sor a díjak 
átadására, majd a közös 
focizásra, ahol gyerekek, 
szülők, edzők együtt rúgták 
a bőrt. Mire az örömfoci-
nak vége lett, megjelentek 
a TIAC és Bauxit meccs 
szurkolói is, akik öröm-
mel látták, hogy a tapolcai 
labdarúgásnak nem csak 
múltja, de jövője is van, ezt 
a barátságos mérkőzés dísz-
vendége Gellei Imre is mél-
tatta. A várva várt emlék-
mérkőzés következett, ahol 
ki – ki eldönthette, melyik 
csapatnak szurkol, majd 
egy szívvel drukkolt a TIAC 
család a magyar válogatott-
nak, akik Montenegro el-
len játszottak EB selejtezőt. 
Sajnos a tapolcaiak hangja 
és elszántsága nem ért el a 
Balkán – félszigetig, hiszen 
0:0 lett az eredmény, de 
abban biztosak lehetünk, 
hogy ismét sok tapolcai fi-
atalban erősödött meg a hit 
és az elköteleződés a TIAC 
iránt. /hg/

Az ügyességé és a gyorsaságé volt a főszerep      Fotó:hg

A napokban sikerült 
megegyezni az U19 és 
a leendő felnőtt csapat 
edzőpárosának szemé-
lyi kérdéseiről az ille-
tékeseknek. A jövőben 
Hetsey Pál és Polonkai 
Csaba látják el közösen a 
két gárda szakmai irányí-
tását.

Mindkét tréner az után-
pótlásunkban dolgozott a 
tavalyi évben, ezeket a fel-
adatokat a továbbiakban 
is folytatják. A Tapolcai 
labdarúgáshoz ezer szállal 
kötődő Hetsey Pál 2017 
óta a TIAC VSE edzője, 
számos korosztályban bi-

zonyította rátermettségét. 
Az UEFA „B” licenc-szel 
rendelkező Polonkai Csa-
ba rutinos edzőként került 
hozzánk Ajkáról a tavalyi 
évben. Számos Veszprém 
megyei I. osztályú felnőtt 
csapatnál tevékenykedett 
sikeresen. A felnőttek mel-
let az FC Ajka utánpót-
lásának különböző kor-
osztályaiban is dolgozott. 
Az U19 korábbi trénere, 
Lukács László a megnöve-
kedett munkahelyi és ma-
gánjellegű feladatait már 
nem tudta összeegyeztetni 
a labdarúgással járó el-
foglaltságokkal. További 
jó egészséget és sok sikert 
kívánunk neki!
Terveink szerint a felnőtt 
csapatunk, újjáalakulva 
indul a 2023/2024-es sze-
zon Veszprém vármegye 
II. osztályában.
Sok sikert kívánunk nekik 
az új feladatukhoz.
Hajrá TIAC!!! - olvasható 
a labdarúgó csapat hivata-
los oldalán.

Tisztelt sportbarátok, szurkolók!



Tapolca város önkor-
mányzatának képvisele-
tében, hagyományosan a 
várva várt vakáció elérke-
zésekor, egy-egy lángos-
ra, üdítőre hívta a város 
legjobb, legeredménye-
sebb középiskolai tanu-
lóit, országos tanulmányi 
versenyek győzteseit és 
oktatóikat Tapolca pol-
gármestere a helyi strand-
fürdő lángosozójához. 

Dobó Zoltán méltatta azt 
a rendkívüli munkát amit 
a gyerekek és a pedagó-
gusok a sikerek érdeké-
ben megtettek, kellemes 
nyári szünidőt és sok 
szerencsét kívánt további 
tanulmányaikhoz, pálya-
futásukhoz. /tl/
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2023. 06. 10.
Bardon Ivett
Tóth Mihály
2023. 06. 17.

Szabó Viktória
Berta Olivér
2023. 06. 17.

Tóth Dóra
Szabó Szabolcs

Házasságkötés

Kitűnően teljesítettek

Büszke középiskolásokat és oktatóikat látta vendégül  a 
város a közelmúltban megnyílt strandfürdő büféjénél

Költöző vasak
Fotónkon a Dobó la-
kótelepi haditechnikai 
park harckocsijainak, 
páncéltörő ágyúinak, 
illetve egyéb emléktár-
gyainak északi lakta-
nyába, mint ideiglenes 
tárolóhelyre elszállítá-
sának egyik látványos 
pillanatát örökítettük 
meg. Fotó: tl




